
Diákhiány várható? 
Ha hinni lehet a számoknak, várhatóan 
kevesebb diák jelentkezik a celldömölki 
középiskolákba, mint amennyit fel tud
nának venni. A Vas Megyei Pedagógiai 
Intézet most közzétett, tavaly készített 
felmérése legalábbis aggodalomra adhat 
okot. A témával részletesebben követke
ző'lapszámunkban foglalkozunk. 

Nem volt titkos az ülés 
Lapunk második oldalán részletesen el
mondja a polgármester, miről volt szó két 
héttel ezelőtt a lapunk által titkosnak t i 
tulált testületi ülésen. Sem titkosságról, 
sem testületi ülésről nem beszélhetünk, 
ugyanis a hivatalos megfogalmazás sze
rint mindössze év eleji testületi fórumot 
tartottak a városatyák. 

Elmaradt szuperbajiiold 
Január 22-én a városi sportcsarnokban 
mérték volna össze ügyességüket a vá
ros kézilabdázóit, labdarúgóit, asztali-
teniszezólt és atlétáit képviselő'játéko
sok. A Szuperbajnok elnevezésű sportos 
vetélkedő'azonban műszaki okok miatt 
elmaradt, várhatóan február 26-án tart
ják meg. 

Jókai Anna harmadszor volt a város vendége 

Sem kell telni az ezredfordulón 
Január 19-én a Kresznerics Fe

renc Könyvtár vendége volt Jókai 

Erdő
szentgyörgy 
az új jelölt 

Cel ldömölk testvérvárosi 
kapcsolatait is szeretné bőví
teni a közeljövőben. A képvi
selő- tes tüle t Döme Lászlót 
bízta meg egy erdélyi várossal 
való kapcsolat kialakításával. 
Erdőszentgyörgy képviselői 
szívesen fogadták a közele
dést. Az erdélyi városnak 6-7 
ezer lakója van, 80 százalék
ban magyarlakta te lepülés . 
Körülbelül 30 kilométernyire 
található Marosvásárhelytől, a 
gyönyörű vidék erdészeti köz
pont. Kiterjedt faipara talán 
gazdasági kapcsolatok felvé
telére is módot ad. Mindezt 
természetesen megelőzi a két 
város polgármestereinek, in
tézményeinek találkozása. 

Anna Kossuth-díjas írónő. A kul
túra napja alkalmából rendezte a 
könyvtár és a Berzsenyi Asztaltár
saság az előadást, amely egyben 
egy előadássorozat első része is 
volt. 

Január 22-e a Himnusz megírá
sának napja, ez alkalomból hang
zott el Kölcsey már jelképpé vált 
verse Kovács Nóra előadásában, 
majd Makkos István polgármes
ter nyitotta meg az előadássoro
zatot. Elmondta: fontos, hogy a 
helyi közösségek hogyan képvise
lik a kultúrát. Örömét fejezte ki , 
hogy a millennium alkalmából 
városunkban a korábbinál sokkal 
több kulturális rendezvény lesz. 

Jókai Anna Kossuth-díjas író
nő harmadszor járt Cel ldömöl
kön. Január 19-i előadásában az 
ezredvég emberében felmerülő 
lelki, erkölcsi kérdésekre kereste 
a választ. Hogyan kapcso lha tó 
össze a világfelelősség és a ma
gyarságtudat? M i az irodalom sze
repe az ezredvégen? Milyen kap
csolatban kellene állnia Európá
nak és Magyarországnak? 

Súlyos kérdések, hit, „spirituá
lis realizmus". így lehetne jelle
mezni Jókai Anna előadását, mely 
megerősítette a hallgatóságot hi
tében, és abban, hogy nem kell 
félnie az ezredforduló emberé
nek. K. 

Hármasban a EMK-ban 

ÁH a bál 
A farsangi szezon ismét 

bővelkedik bálokban Celldö
mölkön. Február 5-én a váro
si önkormányzat , egy héttel 
később az Eötvös, február 19-
én pedig a Gáyer iskola szü
lői munkaközössége tart viga
dalmat a KMK-ban. 

A Hármasban című zenés játékot mutatta be a Kemenesaljái Műveló'-
dési Központban január 19-én a Budaörsi Játékszín. Az alkalmi tár
sulat előadására következő' lapszámunk!) visszatérünk. 

Fotó: Völgyi L . 

Közmeghallgatás 
a pénzügyi tervről 
Celldömölk képviselő-testülete 
február 2-án, szerdán - képvise
lő-testületi ülés keretében - 16 
órai kezdettel közmeghallgatást 
tart a város 2000. évi pénzügyi 
tervéről a Polgármesteri Hivatal 
földszinti tanácskozó termében. 
Az ülésre várják mindazokat, 
akiknek a témával kapcsolatosan 
észrevétele, véleménye, javaslata 
van. 

A képviselő-testület december
ben jóváhagyta a 2U00. évi pénz
ügyi terv koncepcióját. A koncep
cióban körvonalazódtak azok a 
bevételi lehetőségek és kiadási 
köte leze t t ségek, melyek a terv 
irányszámait megadják. A képvi
selő-testület a várható kiadások 
fedezetének részbeni biztosítása 
é rdekében módos í to t t a a helyi 
adó mér tékeket , és jóváhagyott 
egyéb, a bevételeket megalapozó 
döntéseket. 

Az Országgyűlés által jóváha
gyott 2000. évi költségvetés vég
legesí tet te az önko rmányza tok 
támogatását és azokat a kerete
ket, amelyek között a gazdálko
dásfolytatható. Ajóváhagyott tá
mogatások Cel ldömölk városra 
levetítve igazolják azokat a kor-

(Folytatás a 2. oldalon) 



UJ KÜMfcN H.S A L J A 2U0U. JANUÁR 27. 

A döntéseket ezután is nuílt színen hozzák - mondta a polgármester 

Kern titkos ülés, hanem testületi fórum 
A korábban titkosnak vélt, ám valójában csupán nem hivatalos testü
leti ülésről Makkos István polgármestert kérdeztük, aki elmondta, hogy 
képviselői indítványra hívták össze a képviselőket a nyilvánosság el
kerülésével. Szerették volna a félreértéseket és az elvárásokat tisztáz
ni, ugyanakkor a nyilvánosságot nem akarták ezekkel az ügyekkel 
untatni, így csak a testületi tagok vettek részt az ülésen. 

A polgármester szerint olyan 
témák merültek fel, amelyek nyil
vánosan is szóba kerültek, vagy 
ezek után lesz róluk szó. Ilyen 
szempontból előkészítő jellege is 
volt az ülésnek. Szó volt a nemzet
közi kapcsolatokról, a rendezvé
nyek szervezéséről. Ez valóban 
unalmasnak tűnik a celldömölki 
polgár számára, hiszen ennél lé
nyegesen jelentó'sebb problémák is 
vannak. A képviselők elmondták, 
milyen fejlesztéseket terveznek, 
szeretnének megvalósítani ebben 
az évben, illetve a későbbiekben. 

Az ülésen nem ellentétek, ha
nem kritikák fogalmazódtak meg. 
Képviselők egy csoportja nehez
ményezte, hogy egyes előterjesz
téseket csak a testületi ülések előtt 
közvetlenül, esetleg szóbeli köz
lés formájában kapnak meg, így 
nincs idejük azokat tanulmányoz
ni. Úgy tűnik, hogy a polgármes
ter, a hivatal hirtelen akarja eze
ket az ügyeket rendezni. A polgár
mester szerint konkrét példával 
nem támasztották alá a nem kor
rekt döntéseket. A közvélemény
kutatással kapcsolatban is fogal

mazódott meg kritika, a képvise
lők nem ismerték a kérdéseket, 
utólag úgy tűnik, esetleg gyűlölet
keltést okozhat a kérdőíves felmé
rés eredménye. A kérdőívről tud
ni kell, hogy országos jellegű, nem 
speciális problémákra kérdezett 
rá. 

Elkészült az intézményi szerke
zet-átalakítás intézkedési terve is, 
ez alapján tárgyalnak az intéz
ményvezetőkkel, a gazdasági ve
zetőkkel. A bizottságok után ke
rül döntésre az anyag a testület 
elé, ezt a döntést azonban hosszas 
előkészítés előzi meg. A pénzügyi 
tervet ettől függetlenül elfogad
hatja a képviselő-testület, hiszen 
azt csak módosítani fogják az in
tézményekkel kapcsolatos intéz
kedések. 

A város lakói részéről sok kr i 

tika éri a képviselő-testületet. A 
polgármester szerint nem szabad 
pessz imis tának lenni, hiszen a 
tervnek megfelelően elvégezték a 
feladatokat, és a pénzügyi hiány 
is kezelhető. A jogos krit ikákat 
szívesen veszik, és szeretnék, ha 
a lakosok intenzívebben részt ven
nének a város életében, például a 
lakossági fórumokon. A követke
ző lakossági fórum a pénzügyi terv 
elfogadása előtt, február 2-án lesz 
a polgármesteri hivatalban. 

Makkos István szerint a vára
kozásnak megfelelően alakult a 
testületi fórum, ilyen beszélgeté
sekre évente egyszer szükség van. 
Alapvetően nem változik semmi, 
különböző vélemények, viták ezek 
után is lesznek. A döntéseket to
vábbra is nyílt színen hozzák. 

Tulok G. 

Közmeghallgatás a pénzügyi tervről 
(Folytatás az 1. oldalról) 
mányzati szándékokat, miszerint a kisvárosok 
támogatása az átlagot meghaladóan nőjön. Kü
lönösen jelentős mértékben nőttek az oktatási 
feladatokhoz kapcsolódó támogatások. A sze
mélyi jövedelemadóból származó bevétel - a 
kormányzati szándékoknak megfelelően - csök
ken, de ezen belül jelentős kiegészítésre szá
míthat városunk. Ez utóbbi tény sajnos abból 
adódik, hogy változatlanul kevés az egy főre 
jutó személyi jövedelemadó-befizetés. 

A kiadásokat alapvetően két tényező hatá
rozza meg: egyrészt milyen nagyságú áthúzó
dó kötelezettségei vannak az önkormányzat
nak, másrészt milyen törvényi kötelezettsége
ken alapuló növelő tényezőket kell figyelem
be venni. Az előbbire jel lemző példa, hogy az 
1999. évi bérfejlesztés - mely áprilistól lépett 
életbe - csak tört évben terhelte a költségve
tést, így annak a januártól áprilisig terjedő k i 
hatása eleve növeli a 2000. évi költségvetést. 
Az utóbbira legjellemzőbb példa a törvény 
által biztosított bérfejlesztések kihatása. Ez a 
pedagógus közalkalmazottakat érintette. 

Celldömölk idén 1.800.000-1.900.000 E Ft 
közötti kiadással számolhat. Ebből az intéz
mények kiadásai másfél milliárd forintot je
lentenek, amely csak 3%-kal több az 1999. 
évinél. Ez a kismértékű növekmény abból adó
dik, hogy a kórház 20 millió forinttal kevesebb 
kiadással számol ez évben, mint 1999-ben. Az 
intézmények működésére ez évben is nagyon 
kevés pénz jut. A bérek növekedése átlago
san 8,25% körüli lehet. Dologi kiadások csak 
3%-kal, tehát még az inflációt sem követően 
nőhetnek. Továbbra is kevés pénz jut az esz
közök bővítésére, pótlására és az ingatlanok 
felújítására, karbantar tására . Változatlanul 
keresni kell azokat a lehetőségeket, amelyek

kel pénzeszközök szabadíthatók fel és csopor
tosíthatók át a legsürgetőbb feladatok megol
dásának fedezetére. 

Jelentős összegű hiteltörlesztési és kamat
fizetési kötelezettsége van a városnak. A ko
rábban beruházásokra, lakásépítésre felvett 
hitelek és kamatai mintegy 50 millió forint 
biztosítását teszik szükségessé. Ugyanakkor 
vissza kell fizetni az 1999-ben átmeneti likvi
ditási p rob lémák megoldására igénybevett 
mintegy 80 millió forint hitelt, és a visszafize
tésig jelentkező kamatát is. 

Cel ldömölk lakóit elsősorban az érdekli, 
milyen fejlesztések, felújítások várhatók. A 
pénzügyi terv, elsősorban a saját források be
szűkülése miatt látványos, új beruházásokkal 
nem számolhat. Ez azonban nem jelenti azt. 
hogy ne kerüljön sor újabb lényeges felada
tok megoldására. 

Várhatóan - az úthelyreállítások kivételével 
- befejeződik az alsóság-pityervár városrésze
ket érintő szennyvízhálózat-bővítés. Az e mun
kákra vonatkozó szerződés általában a nyom
vonalas úthelyreállítások költségét tartalmaz
za. Tudjuk azonban, hogy ennél lényegesen na
gyobb az utak állagának romlása, így fontos 
feladat megkeresni azokat a lehetőséget, ame
lyek által az úthelyreállítások üteme gyorsít
ható. Arra azonban számítani kell, hogy ezt 
több éves programban lehet csak megvalósí
tani. 

Folytatódik - és remélhetően az új kormány
zati támogatásokkal nagyobb ütemben - a la
kásépítési program. Szükség van bérlakás és 
magántulajdonú lakás építésére is. Az Önkor
mányzat mindkét építési módban tervezi az 
előbbre lépést, vállalja a koordináló, szervező' 
szerepet. 

A Golf-panzió megvásárlásával reális lehe

tősége van annak, hogy ez évben beinduljon 
egy kb. 25 férőhelyes szociális otthon. A meg
vásárolt épület célszerinti átalakításához még 
további forrásokra van szükség, melyet na
gyobbrészt pályázati úton kívánunk megsze
rezni. 

Az útfelújításokkal párhuzamosan sor ke
rül a vízvezeték-hálózat felújításának folyta
tására is. Az a cél, hogy ahol végleges úthely
reállításra került sor, ott az út alatt elhelye
zett közművek jó állapotúak legyenek. 

Az önkormányzat továbbra is támogatja az 
egészségügyi ellátás feltételeinek megterem
tését. Ezen belül: 2000-ben a kórház röntgen
jének cseréjére és új ultrahangkészülék beszer
zésére koncentráljuk a pénzeszközöket, e te
rületen is kihasználva a pályázati lehetősége
ket. 

A fenti, konkrét célokon túl több kisebb 
feladat megoldására is sor kerül (téglagyári 
tó rendezési terve, millenniumi park stb.). 
Továbbra is figyeljük a pályázati lehetősége
ket, melyek ez évben is adottak, míg a külön
féle szakminisztériumok, alapok, mind a kül
földi segély, illetve támogatási programok te
rületén. 

A város 2000. évi költségvetése is forráshi
ányos, tehát újból pályázni kell kiegészítő ál
lami hozzájárulásra. E hiány évek óta jelent
kező állandó nagysága szükségessé teszi, hogy 
az önkormányzat áttekintse feladatellátását, 
és meghatározza azon feladatok körét, melye
ket biztonsággal finanszírozhat. így elkerül
hete t lenné válik olyan feladatok szűkítése, 
melyeknél az igény csökkenő mértékű, illetve 
az önkormányzatnak túlzott anyagi megterhe
lést jelent. A pénzügyi egyensúly fenntartása 
kiemelten fontos lesz 2000-ben is. 

Kustos Lászlőné 
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Terjesztőket keresünk! 
Jelentkezőket keresünk az Új Kemenesalja című hetilap 

jutalékos rendszerben történő terjesztésére. 
Érdeklődni lehet a Kemenesaljái Művelődési Központban. 

Politikai átvilágítás Celldömölkön 

Elégedettek a polgárok 
az önkormányzattal? 

A Közép-Európa Egyetem az 
ö n k o r m á n y z a t f e lké résé re la
kossági közvé l emény-ku ta t á s t 
végzett Ce l ldömölkön . A vizs
gálat célja egyfajta polit ikai át
világítás: az önkormányzat mint 
pol i t ikai szerv be tö l t i -e szere
pét, képviseli-e a helyi lakossá
got? Mennyire bíznak, illetve 
e légedet tek-e a választópolgár
ok az önkormányza t i szolgálta
tásokkal? Milyen tényezó'k be
folyásolják a p o l g á r o k e l ége 
det t ségét? Milyen módon tart
ja az önkormányza t a kapcsola
tot a lakosokkal? 

- A kérdó' íwel ötszáz fó't ke
restek meg, számí tógépen min
den t izenkilencedik vá lasz tó 
polgárt választot ták ki a vizsgá
lathoz - t á j é k o z t a t o t t 
Horváthné Varga Margit, a pol
gá rmes te r i hivatal t i tká r ságá
nak vezetó'je. - A végső' adatok 
nem vezethetők vissza az egyén
re, összesített formában jutnak 

MEGHÉRDELTl 

vissza az ö n k o r m á n y z a t h o z . A 
hivatalnak a m e g k é r d e z e t t e k 
címei, a ku ta tónak az adott vá
laszok vannak a b i r tokában , de 
az egyén szintjén ezek nem kap
csolhatók össze. 

A ku ta t á s t u d o m á n y o s törek
vés is, más t e lepü léseken is el
végezve a vizsgálatot keresik a 
választ arra, hogy á l ta lában mi
lyen tényezó'k befolyásol ják a 
polgárok véleményét a helyi ön
kormányzatokkal kapcsolatban. 
A vizsgála to t h á r o m rég ióban 
öt-öt t e lepülésen végezték. 

Soós Gábor , a kuta tás t végző 
szakember elmondta, hogy na
gyon j ó a r á n y b a n é r k e z t e k 
vissza C e l l d ö m ö l k r ő l a vá l a 
szok. A kiküldöt t ötszáz ké rdő
ív mintegy 75 százalékát dolgoz
ta fel a ku ta tó . A vizsgálat ered
ményérő l t anu lmány készül, er
ről később tájékoztat juk a köz
véleményt . 

T. G. 

SZÁLAI SZAKI VAS-MŰSZAKI BOLT 
CELLDÖMÖLK, GÉFIN TÉR 7. 

Tel.: 95/420-346, 06/30/209-75-35 
RTL KLUB, MTVl , TV2, kombinált antenna erő
sítővel: 3400 Ft 
Gyermek-, BMX, MTB kerékpárok és alkatré
szek nagy választékban kaphatók. 
Tungsram energiatakarékos izzó 12-31 W-ig: 
1430 Ft/db 
A megszokott szakszerű és udvarias kiszolgá
lással várom kedves vásárlóimat. 

S z á l a i Z s o l t 

SALAMON 
Betéti Társaság 

- Könyvvezetést, 

- adótanácsadást, 

- APEH- cs TB-tigyintézést vállalunk. 

Telephely: Sárvár, Hunyadi u. 16. 

Tel.: 95/345-288 
06/60/322-854 

y\AIASWLTAH 
Készül a báli szezonra? 

Süle Katalin: A farsangi 
időszakban máskor is szok
tunk bálokba járni, az idén 
is készülünk. A szilveszte
ren és a pótszi lveszteren 
túljutva remélem, hogy a 
farsangi bálok jobban sike
rülnek. Az elmúlt szilvesz
ter nem telt túl jól, többet vártam tőle az ez
redforduló kapcsán. Egy nyolc fős baráti tár
sasággal szoktunk szórakozni, kü lönbözőbá
lokba járunk. Fogadók, mulatóhelyek által 
szervezett bálokat is felkeresünk, és készü
lünk a pápai rongyosbálba is. Nyaranta is szí
vesen megyünk szórakozni, akkor falunapo
kon tudunk kikapcsolódni. 

Dobson Géza: Régebben báloztam én is a 
farsangi időszakban, most egyelőre nem. K i 
csi gyerekeim vannak, így a szilvesztert is 

otthon töltöttük. Az elő
ző házasságomból két na
gyobb gyerekem van, 
amikor ők iskolások vol
tak, rendszeresen vet tünk 
részt az iskolai bálokban. 
Majd ha a kicsik is ebbe 
a korba érnek, újra bálo
zunk. A bará t i társaság

gal össze szoktunk jönni , de a bálok egyelő
re kimaradnak. 

Németh László: Szeretünk 
bálozni, de Cellben kevés le
hetőség van. Mozdonyveze
tővagyok, a feleségem peda
gógus, úgyhogy a mozdony
vezetők bálját és az iskolai 
bált nem szoktuk kihagyni. 
Szeretjük a jó hangulatot, 
baráti társasággal vagy a testvérekkel szoktunk 
bálba menni. A testvérem Pápán él, viszont
hívjuk egymást a bálokba, de egyéb szórako
zási a lka lmakkor is. J ó n a k ta r tom a 
batyusbálokat , hiszen a társaság meg tudja 
beszélni, mivel készülnek, a saját ízlésükhöz 
tudnak igazodni. 

Horváth Tamásné: Szeretünk bálozni, álta
lában az iskolabálon, az önkormányzati bálon, 
a Katalin-bálon veszünk részt. A családdal, 
baráti társasággal szórakozunk. Remélem, az 

idei báli szezon kellemes 
lesz, a szilveszter úgysem a 
várakozásnak megfelelően 
alakult. Megbot ránkoz ta tó 
vol t a s z a k m u n k á s k é p z ő 
épüle tében szervezett szil
veszteri mula tság . A 3500 
forintos belépőért hideg ételt 

szolgáltak fel. Éjfélkor se pezsgőt, se egy kö
szöntő szót nem kaptunk. Az italokat borsos 
áron lehetett megvásárolni, amit pedig ma-

gunkkal vittünk, azt elvették. 
Nem így szerettem volna 
búcsúztatni az óévet , nem 
szeretnék a legközelebbi bál
ban is így járni. 

Szabó Krisztina: Középis
kolásként a volt iskolánk bál
jára jártunk vissza. A baráti 
társasággal a környező falvakba is elmegyünk, 
Vönöckön, Kemenesmagasiban voltunk bálo
kon. Szerefjük a házibulikat is, szilveszterkor is 
egy ilyenen köszöntöttük az új évet. Diszkóba is 
szívesen járunk, így több lehetőségünk is van a 
szórakozásra. Tavaly Ságon, a kultúrházban ren
dezett farsangi bál nagyon jól sikerült, ha lesz, 
az idén is készülünk oda. 

Bodnár Tünde: Évente egyszer megyek bál
ba, de nem Cellben. Ritkán vagyok itthon, 
Tapolcán dolgozom, a bará tom is ott lakik. 

Most is oda készülünk egy 
farsangi bálba. Álarcosbál 
lesz, és mivel még sosem vol
tam álarcosbálban, nagyon 
várom. Még nem tudom, mi 
leszek, de mindenképp páros 

(jelmezbe szere tnénk beöl
tözni a barátommal. A mun

kám miatt ritkán jut időm szórakozni, évek 
óta most tudtam először szilveszterezni is. 
Fotó: Völgyi L. Tulok G. 
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Ma is együtt vannak az Uj Barátok 

Dicséretes ldubtevékcnység 
Ü n n e p s é g e t rendezett kará

csony táján Celldömölkön az Új 
B a r á t o k Alkoholizmusellenes 
Klub. A rendezvényen részt vet
tek más klubok aktivistái, titkárai, 
jelen volt az országos szövetség és 
a megyei egyesület elnöke is. 

Jánosi Árpádnénak, a klub kül
ső segítőjének a köszöntő szavai 
után az elmúlt év beszámolója 
hangzott el. Rendszeres foglalko
zása ikon 25 fős tagságuk vett 
részt, ezen kívül klubtalálkozó¬
kon, táborozáson, továbbképzése
ken találkoztak. Sajnálatosnak 
tartotta, hogy nem sikerült új ta
gokat bevenni a klubba. Köszöne
tét fejezte ki a Celldömölki Nép
jóléti Szolgálatnak, hogy segítsé
g ü k r e vol t a m u n k á j u k b a n . 
Czízmaziáné Hubert Mária, a 
szolgálat vezetője úgy vélte, hogy 
más területen is nehéz új embe
reket bevonni a társaságba. A már 
ott lévőknek kell örülni, s annak, 
hogy ők ott, együtt tudják megol
dani a problémáikat . Gyarmati 
Norbert, a megyei egyesület elnö

ke szerint a társadalomban zajló 
változások az oka, hogy az embe
rek e l fordulnak e g y m á s t ó l . 
Cziráki Lajos, az országos szövet
ség elnöke dicséretesnek tartotta 
a celldömölki klub tevékenységét, 

hiszen országszerte szűnnek meg 
az ilyen jellegű közösségek. Úgy 
ítéli meg, tevékenységük nem lát
ványos, nem népszerű, egyébként 
minél több t á m o g a t ó r a lenne 
szükségük. 

A találkozó a katolikus ifjúsági 
közösség műsorával folytatódott, 
majd vacsora zárta a karácsonyi 
ünnepséget. T. G. 

Xyelvvizsgázók 

figyelmébe! 
Január 17-étől ismét elfogad

ják a jelentkezéseket az állami
lag akkreditál t nyelvvizsgára 
Szombathelyen. A 2000. janu
ár l-jétől életbe lépett nyelv
vizsgatörvény megszüntette a 
nyelvvizsgáztatás monopóliu
mát, az állami nyelvvizsga he
lyébe az akkreditált nyelvvizs
ga lépett. Ennek köszönhetően 
a T I T nyelviskola mellett a Ber
zsenyi Dániel Tanárképző Fő
iskolán is megindulhat az álla
milag elismert vizsgáztatás. 
Mindkét szombathelyi vizsga
helyen az Idegennyelvi Tovább
k é p z ő K ö z p o n t akkredi-
tációjának jogán folyik a szá
monkérés , melynek meneté t 
továbbra is a budapesti Rigó ut
cai központ szakemberei fel
ügyelik. 

Egy C típusú nyelvvizsga je
lenleg 9500 forintba kerül, te
hát néhány száz forinttal o l 
csóbb a korábban meghatáro
zottnál. 

Celldömölk Város Önkormányzata Képviselő-testületének 4311999. (IXI1.8.) 1 sz. rendelete 
az élelmezést nyújtó intézményeknél alkalmazandó nyersanyagköltségekről 

L §. 
Az élelmezési nyersanyagköltségeket a képviselő-testület az alábbiak szerint 
hagyja jóvá: 
Gayer Gyula Altalános Iskola 
- gyermekétkeztetés (napi 3-szori) 155 - 170 Ft/nap 
- felnőttétkeztetés (napi 3-szori) 177 - 192 Ft/nap 
Eötvös Loránd Általános Iskola 
- gyermekétkeztetés (napi 3-szori) 152 - 160 Ft/nap 
- felnó'ttétkeztetés (napi 3-szori) 168 - 178 Ft/nap 
Berzsenyi Lénárd Általános Iskola 
- óvodai étkeztetés (napi 3-szori) 132 - 140 Ft/nap 
- iskolai étkeztetés (napi 3-szori) 152 - 190 Ft/nap 
- felnó'ttétkeztetés (napi 3-szori) 165 - 200 Ft/nap 
Népjóléti Szolgálat 
- bölcsődei étkeztetés (napi 3-szori) 145 - 150 Ft/nap 
- felnó'ttétkeztetés (napi 3-szori) 314 - 325 Ft/nap 
Berzsenyi Dániel Gimnázium 
- diákétkeztetés (napi egyszeri) 96 Ft/nap 
- felnó'ttétkeztetés (napi egyszeri) 103 Ft/nap 
Kemenesaljái Egyesített Kórház 
Celldömölki egység: 
- belgyógyászat, sebészet, 

szülészeti osztályok (napi 3-szori) 245 - 256 Ft/nap 

- alkalmazottak: normál (napi 3-szori) 183 - 191 Ft/nap 
diétás (napi 3-szori) 255 - 267 Ft/nap 

Intaházi egység: 
- rehabilitációs osztály és szociális 

otthoni elhelyezés (napi 3-szori) 245 - 256 Ft/nap 
- alkalmazotti (napi 3-szori) 183 - 191 Ft/nap 
Koptik ü . utcai Óvoda 
- gyermekétkeztetés (napi 3-szori) 132 - 140 Ft/nap 
- felnó'ttétkeztetés (napi 3-szori) 152 - 160 Ft/nap 
Szalnky S. utcai Óvoda 
- gyermekétkeztetés (napi 3-szori) 132 - 140 Ft/nap 
- felnó'ttétkeztetés (napi 3-szori) 152 - 160 Ft/nap 
Vörösmarty utcai Óvoda 
- gyermekétkeztetés (napi 3-szori) 132 - 140 Ft/nap 
- felnó'ttétkeztetés (napi 3-szori) 152 - 160 Ft/nap 
1999. évi üdülési időszakra 
üdüló'tábor (napi 4-szeri) 450 Ft/nap 

2. 3. 
Ez a rendelet 2000. január l-jén lép hatályba, egyidejűleg a 43/1998. (XII . 16.) 
sz. rendeld hatályát veszti. 

Celldömölk, 1999. december 8. 
Baranyai Attiláné dr. 

jegyző 
Makkos István 
polgármester 

Az új lakáshitelekről 
Február elsejével lép hatályba az a kor

mányrendelet, amely a lakáshitelekről szól. 
Kétféle kamattámogatást nyújt majd a köz
ponti költségvetés, az egyik a szélesebb ügy
félkör számára, kiterjedtebb felhasználási 
céllal, a másik fajta kamattámogatás az ott
honteremtés új rendszerében csak új lakás 
építéséhez vagy vásárlásához vehe tő majd 
igénybe. E kölcsönt az első közös otthonu

kat megvásárló vagy felépítő 35 év alatti há
zaspárok vehetik fel. Ezt a kölcsönt azok is 
igényelhetik, akik 3 vagy több gyermeket tar
tanak el, illetve a kétgyermekes házaspárok, 
ha még egy gyermeket vállalnak három éven 
belül. Ebben az esetben azonban a kölcsön 
összege nem lehet több 8 milliö forintnál. A 
rendelet szabályai szerint a kölcsönt évi ma
ximum 8 százalékos kamattal lehet kiközvetí

teni az arra jogosultaknak. Az új lakás építé
sére felvehető kölcsön futamidejét az adós 
választja meg, az nem lehet több 35 évnél, a 
kamattámogatás azonban csak 10 évig lesz 
érvényben. Mindenki, aki lakást akar építeni, 
vásárolni, bővíteni, korszerűsíteni, felvehet ked
vezményes lakáskölcsönt. Csak az ennek a fel
tétele, hogy az új hitel összege egy lakásra nem 
lehet több 30 millió forintnál, de egy állampol
gár több hitelt is igényelhet. Az elgondolások 
szerint a jelenlegi kamatszint a 23 százalék kö
rüliről 15,5-16 százalékra csökkenthető. 
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Heti interjŰ^f » kitüntetett jegyzőnővel 
Nincs annyi óvóhely a városban, hogy mindenki beférjen 

A honvédelem ügye érdekében végzett munkájáért „A Honvédelem
ért" kitüntető'címet kapta Baranyai Attiláné dr., Celldömölk jegyzője, 
a helyi védelmi bizottság titkára. A kitüntetést tavaly, augusztus 20. 
alkalmából ítélte oda a honvédelmi miniszter, az átadására novem
berben került sor. 

- Milyen keretek között műkö
dik a védelmi bizottság? Melyek a 
legfontosabb feladatai? - kérdez
tük a kitüntetett jegyzőnőt. 

- A bizottságot a Honvédelmi 
törvény egyik 1993. évi törvénye 
alapján hoztuk létre. Elnöke a 
p o l g á r m e s t e r , t i t ká ra a vá ros 
jegyzője, tagjai között van a vá
roskörnyék polgármesterei közül 
v á l a s z t o t t egy fő ( jelenleg 
Vönöck polgármestere képviseli 
a városkörnyéket) . Természete
sen a rendvédelmi szervek is kép
viseltetik magukat, így a rendőr
kapitányság, a tűzoltó-parancs
nokság, ezen kívül az ANTSZ és 
a polgári védelem egy-egy tagja 

is a b i z o t t s á g b a n dolgozik. A 
honvédelmi igazgatással kapcso
latos el látásból számos feladat 
címződik a jegyző ha táskörébe . 
A sorkatonai szolgálathoz, a so
r o z á s l e b o n y o l í t á s á h o z , az 
itthonmaradottak segítéséhez, a 
tar ta lékos hadköte leze t t séghez 
kötődnek ezek a teendők. 

- Milyen feladatokat látnak el a 
védelem területén? 

- Naprakész tervvel kell ren
de lkeznünk az adott helyzetek 
megoldására. Kötelező felkészí
tést tartunk évente a beosztott ál
l o m á n y r é s z é r e az ismeretek 
szintentartása céljából. Terv sze
rint, szakemberek irányításával 

Elegáns összkép a Szentháromság téren 

Ebből sem lesz 
úzeiuii? 

Többször hírt adtunk már arról, hogy a celldömölki önkormányzat 
lakásokat építtet a Horváth Elek utcában a Szentháromság téri ön
kormányzati lakások jelenlegi lakói számára. A Szentháromság téri 
lakások helyére üzletházat terveznek. Az építkezésről kérdeztük 
Kiniczky Istvánt, a beruházás fővállalkozóját. 

Tavaly február környékén kére- Megtudtuk, hogy a kivitelezés 
sett meg Makkos István polgár
mester úr a városközpontban lévő 
épület hasznosítása ügyében. Az 
utcai épület felújításával, illetve az 
udvari épületek lebontásával és 
újjáépítésével alakítjuk ki az üz
leteket. Az utcafronti épület tető
terébe pedig lakásokat terveztek. 
Az épületcsoport a gyalogosfor
galom számára a Szentháromság 
tér felől, a járművek számára pe
dig a Sági út felől lesz nyitott. A 
beruházás szerződéses formája jú
liusra összeáll t , a szerződések 
megköttettek, de a dolog azóta el
akadt. A decemberi bizottsági, i l 
letve képviselő-testületi ülések 
döntései alapján első lépésben az 
utcafronti építkezést indíthatjuk 
el. Az utca felőli oldalra hat, az 
udvarra tizenegy üzletet tervez
tem, amelyek közül a legnagyobb 
47, a legkisebb pedig 23 négyzet
méteres. 

e l ő r e l á t h a t ó l a g nyolc h ó n a p i g 
tart majd, a teljes beruházás 60 
millió forintba kerül . Az 1352 
négyzetméteres telket 18,5 mil
lió forintért (plusz ÁFA) adja az 
önkormányzat , ez négyzetméte
renként nem egészen húszezer 
forintot jelent. Kiniczky István 
szerint az utcafronti épület fel
újítására sokat kell költeni. 

Felvetődött a lehetőség, hogy az 
üzletház egyik helyiségében mú
zeumot alakítanak ki . Az önkor
mányzatnak viszont nem áll ren
delkezésére pénzösszeg a befek
tetésre. 

Az elképzelések szerint febru
árban elindíthatják a tényleges 
építkezést. A város központját egy 
elegáns Összképet muta tó üzlet
ház és be lső udvar díszíti ezek 
után. 

Tulok G. 

működik a mozgósítás katasztró
fahelyzet, kárelhárítás esetén. In
formális feladatokat látunk el, tá
jékoztatni kell a lakosságot. Ter
mészetesen másfajta mozgósítást 
igényel egy v o n a t k a t a s z t r ó f a , 
mint egy vízel látási p r o b l é m a 
megoldása . Tehát gondoskod
nunk kell a lakosság tényleges 
ellátásáról, például mely üzemek 
oldják meg a lakosság élelmiszer
ellátását. 

- Hova lehetne menekíteni a vá
ros lakóit adott helyzetben ? 

- É r t e l emsze rűen nem min
den pince alkalmas óvóhelynek, 
hiszen az óvóhely kijáratának az 
épület terén kívül kell esnie. A 
p o l g á r m e s t e r i hivatal p incéje 
például óvóhely. Nincs a város
ban annyi óvóhely, hogy min
denkit oda lehetne menteni. Ka
tasztrófahelyzet esetén a kitele

p í t é s r ő l is 
kel l gondos
k o d n i . K i 
sebb veszély 
esetén igény
be vesszük a 
k ö z i n t é z m é 
nyeket, a la
kosok elhe
lyezésére alkalmasak ezek. A 
technikai eszközöket a polgári 
v é d e l e m tá ro l ja . Kidolgoz tuk 
azokat a terveket is, hogy mely 
eszközöket , gépeke t , j á rműve
ket kell a gazdálkodó szerveknél 
lévők közül használa t ra bekér
ni. 

Remélni annyit lehet, hogy a 
ka t a sz t ró fahe lyze t m e g o l d á s a 
marad a tervek, a fe lkészülés 
szintjén, nem lesz szükség kipró
bálni azt a gyakorlatban. 

Tulok G. 

Rövidül a 
munkanélküli járadék 
folyósításának ideje 

Február elsejétől a munkanélküliek legfeljebb kilenc hónapig 
lesznek jogosultak a munkanélküli járadékra, de ez az idő meg
hosszabbodhat, ha az illető a regisztrációt követő hat hónapon 
belül elkezd egy tanfolyamot, s a képzés nem fejeződik be a meg
állapított járadékos időn belül. Négy évi munkaviszony után jár a 
270 napos maximális járadékos idő. 

Május elsejétől megszűnik a jövedelempótló támogatás. Az ál
lástalan igényjogosultak, akiknek a megélhetése más módon nem 
b i z t o s í t o t t , rendszeres szoc iá l i s segé ly t k é r h e t n e k az 
önkormányzattól. Ennek azonban egyik fontos feltétele, hogy el
fogadják a kérelmezők a számunkra felajánlott közcélú munkát , 
aminek időtartama harminc nap. 

Szabályozták a számítógép-használatot 

Szemüveget a dolgozóknak! 
Január elsejétől érvényben van 

az egészségügyi miniszternek egy 
rendelete, amely az egészség vé
delme é rdekében - az európai 
uniós jogharmonizáció jegyében 
- szabályozza hazánkban a számí
tógéppel dolgozók munkarendjét. 

Ha a 4 órát meghaladja a szá
mítógépes munka, akkor órán
ként legalább 10 perces szüne
tet kell tartani. A 10 perces szü
net e l l ené re sem lehet napi 6 
ó r á n á l t o v á b b a s z á m í t ó g é p 
előtt ülni. A rendelet tartalmaz

za, hogy milyen legyen a számí
tógépes munkahely, a munka
asztal, a szék, a megvilágítás a 
helyiségben. A képernyő ne le
gyen árnyékolt , ne villódzon. A 
dolgozó megterhe lésének elke
rülése é rdekében ne alkalmaz
zanak angol betűkészle te t . 

2000. december 31-ével lép ha
tályba az a rendelkezés, miszerint 
ha a szem romlása a számítógép 
haszná la tából adód ik , akkor a 
szemüveget is a munkál ta tónak 
kell biztosítania. 
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A dömölki apátság őstörténete (5. rész) 
Celldömölknek van egy jelentós öröksége: az ezer esztendó's alapo
kon, országosan egyedülálló építési anyagokból készült ó'si romtemp
lom. Úgy gondoljuk, hasznos és feltétlenül szükséges most, az 
országalapftás és a nemzetté válás, valamint a világra szóló keresz
tyénség forrásának kétezer éves ünnepére készülve tudatosítani vá
rosunk lakosságában is, hogy mennyire megbecsülendő', értékes örök
ség birtokosa. Ezért megpróbáljuk a szerteágazó, sokrétűen változó 
véleményeket összefoglalva, valamint magunk több évtizedes kuta
tásait felhasználva összefoglalni és véglegesen formába önteni en
nek az ó'si templomnak és vele természetesen az apátság keletkezé
sének, alapításának történetét. 

I V Béla király 1247-ben elren
deli a csanádi és aradi káptala
noknak, hogy a Csanád nemzet-
s é g b e l i P o n g r á c z comcsnek, 
Kelemenus bán fiának ősi birto
kain ha t á r j á r á s t tartsanak. A 
kápta lanok a királyi rendeletet 
végrehajtva jelentésüket megtet
ték, és ennek a jelentésnek alap
ján a király Pongrácz comest ősi 
birtokaiban megerősítette. Közel 
egy évtized múlva, 1256-ban a 
Csanád nemzetség tagjai összes 
ősi és szerzett birtokaikon meg
osztoztak békések, s IV. Béla k i 
rály azt az osztályt is jóváhagyta, 
megerősí te t te . 

Az 1247-ben keltezett okmá
nyokban olvashatjuk azt a hite
les megál lapí tását a káp ta lanok 
kiküldöttjeinek, hogy az ott fel
sorolt több tucatnyi ó'si és szer
zett birtokok közül: M U N K O T 
bí r ja IZSÁK comes P o n g r á c z 
testvére, ZANATHnak felét pe
dig Elek comes! A két ó'si telepü
lés tehát nemzetségi birtok! 

Lássuk most már, hogy ki volt 
ennek a nemzetségnek a meg
alapítója, Csanád városnak, me
gyének és püspökségnek a név
adója. Erről a Szent Gellért- le
genda részletesen tájékoztat, de 
a benne elmondottakat a valós 
tör ténelem is igazolja a nemzet-
ségó'ssel kapcsolatban. Az erdé
lyi Gyulák leverése után maradt 
m é g azokon a r é s z e k e n egy 
nagyhatalmú úr, A J T O N Y , aki 
nem becsülte István királyt, és 
semmibe vette, szembehelyez
kedett vele. Ennek az udvarában 
szolgált C S A N Á D , egy Doboka 
nevű gazdag erdélyi úrnak a fia. 
Ez a Csanád nagyon megbecsült, 
kiváló ka tonája Ajtonynak, és 
minden mél tóság fölötti főem
bere volt . A többiek irigysége 
azonban olyan halálos veszélybe 
sodorta Csanádot , hogy mene
kü ln ie kel le t t ura u d v a r á b ó l . 
Unokatestvéréhez, István király
hoz menekült tehát , aki udvará
ba is fogadta, és keresztyén hitre 
térítette. István - megelégelve A j 

tony hatalmaskodását - hadat in
dított ellene, és a hadsereg vezé
révé Csanádot nevezte ki , aki jól 
ismerte azt az országrészt. 

A Szent Gellért-legenda az ese
ményeket így mondja el: Össze
szedték a sereget, és hadba száll
tak. Alighogy átkeltek a Tiszán, 
megütköztek Ajtonnyal és seregé
vel. Nagy zaj és zengés támadt, és 
az ütközet egészen délig eltartott, 
mind a két részről sokan elestek 
m e g s e b e s ü l v e . C s a n á d serege 
megfutamodott, Kökényér bozó
tosában meg Szőregnél, sőt Ka
nizsánál rejtőzött el egészen a T i 
száig. 

Maga Csanád pedig azon az éj
szakán egy domb alatt vert tábort, 
amelyet később Orosz lánosnak 
nevezett el. Ajtony egy Nagyősz 
nevű mezó'n táborozott. Mindkét 
ellenfél felderító'i virrasztottak, s 
ide-oda járkáltak. Csanád álmat
lanul töltötte az éjszakát, Szent 
György vér tanúhoz imádkozott , 
hogy annak közbenjárására segít
se meg az ég Ura. Fogadalmat 
tett, hogy ha legyőzi az ellenségét, 
akkor az Ő tiszteletére monostort 
emel azon a helyen, amelynek 
földjén most térdel és imádkozik. 
Mikor aztán a sok munka és fá
radság miatt meglepte az álom, ál
mában megjelent előtte valami 
oroszlánforma. Megállt a lábánál, 
és azt mondta neki: „Ó, ember, 
mit alszol? Kelj föl gyorsan, fú
vasd meg a kürtöt, szállj hadba, 
és legyőzöd az e l l e n s é g e d e t " . 
Amikor fölserkent, úgy érezte , 
hogy két ember ereje tölti be. 
Összehívta hát a seregét , és el
mondta nekik az álmot, amit lá
tott. ... Késedelem nélkül hadba 
szálltak és Szent György vértanú 
é r d e m é b ő l bizakodva vár ták a 
mennyei segítséget, ami oroszián 
képében kegyes volt meglátogat
ni Őket. Később ugyanazon az éj
szakán rárontottak Ajtony seregé
re, amely a mezó'n tanyázott. Az 
megfordult, futásnak eredt. A j -
tonyt pedig Csanád serege meg
ölte a csatatéren. Fejét levágták. 

elküldték a királynak, és aznap 
sok zsákmányt ejtettek. Nagy volt 
az öröm, hogy a király ellensége 
elveszett. 

A továbbiakban arról értesü
lünk a legenda révén, hogy ami-
dón maga Csanád is megérkezik 
István király udvarába, Ajtony fe
jét kitűzve látja a bástya fokán, és 
nagy dicsőségben részesül a ko
rábban legyőzött Gyula erdélyi 
főhatalmú nagyúr, ki azt állította, 
hogy ő győzte le Ajtonyt. Csanád 
erre megkérdi: ha ő győzte le s 
vágta le, majd hozta el Ajtony fe
jét, miért nem vágta ki a nyelvét 
is?! Megnézik, s valóban hiányzik 
a nyelve a levágott fejnek. Erre 
Csanád előveszi a tarisznyájából 
a kivágott nyelvet, igazolásául 
annak, hogy ő a legyőzője a ha-
talmaskodónak, s bizonyságul ő 
maga vágta ki a nyelvet, sejtve, 
hogy lesznek olyanok, akik hen
cegni fognak győzelmükkel, mi
közben ő, a győztes a meghódí
tott területen tartózkodik, és ren
det teremt. István a valós törté
nelem tanúsága szerint is igazsá
got tesz: Csanádnak adja örök bir
tokul Ajtony összes javait: falva
kat, erdőt , mezőt, halastavakat, 
utakat, vizeket, vámokat, malmo
kat Marosvár kivételével, mert azt 
teszi meg a megye és a felállítan
dó püspökség székhelyének , s 
Csanádot teszi meg diadalmas 
vezérét az új megye ispánjává. 
Csanád fogadalma szerint meg
épí t te t te az álomlátás helyén a 
monostort, és O R O S Z L Á N O S 
N A K nevezte el. Ez a terület, és 
a már a honfoglalás korában (jus 
primae occupationis révén) szer
zett apai csa lád i b i r tokokka l 
együtt a család, a nemzetség ó'si 
fészke. 

Hosszú évszázadokon át közö
sen birtokoltak a nemzetség kü
lönböző' fő- és alágai egyes bir¬
tok r é s / e k e t . Az 1247-ben 
Pongrácz comes által végeztetett, 
királyi rendelettel jóváhagyot t 
h a t á r j á r á s u t á n a n e m z e t s é g 
összes tagjai 1256-ban közös 
megegyező akarattal, véglegesen 
megosztoztak a nemzetségi min
denfajta birtokon. Ekkorra a csa
lád és a nemzetség egyik főágá
nak tagjai átköltöztek a Dunán
túl ra , mert Győr , M o s ó n , Vas 
megyékben , valamint a Száva 
környékén voltak birtokaik. Az 
osztozkodáskor, 1256-ban össze
sen 54 falujuk volt, a hozzájuk 
tartozó mindenfajta föld, e rdő s 
víz terüle t tc l , de ezeknek nevei 

nincsenek felsorolva az osztozko
dó oklevélben, s ezek a birtokok 
a B O G Y O S Z L Ó T Ó L e redő Csa
nád nemzetségbeliek birtokai! 

A Csanád nemzetségről csak a 
13. századtól van nemzedékren
di táblázat. Há rom fiú testvér ne
vével indul : Nagy I . F Ü L Ö P -
Belenik (Benedek) és 
B O G Y O S Z L Ó . S z á m u n k r a ez 
utóbbi az érdekesebb, és tán fon-
tosabb is. Ez a Csanád nemzet-
scgbeli főág, ennek leszármazot
tai kerültek át a Dunántúl ra , és 
hagyták el az ó'si fészket, hogy it
teni szétszórt birtokaikat jobban 
tud j ák h a s z n o s í t a n i . A 
Bogyoszló-ágnak a 13. századtó 
ismeretes nemzedékrendje sze
rint Bogyoszlótól származott há
rom fiú, K E C Z E L E -1. Tivadar 
- C H E M E , és ezeknek leszarnia 
zottai voltak részesei az 1256-ban 
megtörtént végleges birtokmeg 
osz t á snak az O R O S Z L Á N O S 
csa ládi monostor k ivé te léve l 
amely mindvégig osztatlan közös 
családi birtoka maradt a nagyon 
sokfelé ágazott, egészen más csa
ládi neveken ismert Csanád nem-
zetségbelieknek. 

Számunkra évtizedek óta, mi
kortól Celldömölk és ősforrása, 
őstelepülése Pórdömölk tör téne
tével foglalkoztunk, és a tör téne
tét igyekeztünk felderíteni, min
denkor a legizgalmasabb kérdé
sek egyike az volt, hogy a RO
L A N D nádor által kiadott ítélet
levélben említett TAMÁS és fia 
ki lehetett. M i a nemzetségneve, 
illetőleg a családi neve? Evekkel 
eze lő t t szinte vé le t l ensze rűen , 
egészen más témakörben kutat
va a pápai református ó'si kollé
giumi nagykönyvtá rban kerül t 
e lénk a Csanád nemzetség bir
tokfelsorolásában te lepülésünk 
ősi és eredeti, a Roland ítéletle
v é l b e n is o l v a s h a t ó neve. A 
Bogyoszló fia Keczele leszárma
zottai között megtalá l tuk ezt a 
nevet. Keczelének két fia volt: 
C S A N Á D és TAMÁS, és mind
ket tő élt 1256-ban az osztozko
dás idején. Ennek a Tamásnak 
eddig csak egy fiával találkoztunk 
a k é s ő b b i o k m á n y o k k ö z ö t t : 
U G O D D A L , majd később annak 
fiával, P É T E R R E L 1285-ben. A 
Roland nádor által megnevezett 
M á r t o n n a l egye lőre csakis az 
említett ítéletet közlő oklevélben 
találkozunk. 

(Folytaíjuk) 
Nádasdy Lajos 
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Utánpótlás edzők értékelése (2.) 
Szentgyörgyi József, az ifjúsá

gi „B" csapat edzője a követke
zőket mondta: A felnőtt csapat 
NB II-be kerülése egyebek kö
zött azt a kötelezet tséget rót ta 
az egyesületre, hogy tö r téne té 
ben először két ifjúsági csapatot 
kellett indítania a bajnokságban. 
Ezt az ún. „ifi B"-t három rész
ből alakítottuk k i . A csapat ge
rince a serdúló' „A", illetve „B" 
„k iöregede t t " já tékosaiból jö t t 
Össze. Ehhez jö t t még egy-két 
közeli csapattól igazolt já tékos , 
de volt olyan, akit szinte az ut
cáról állítottunk csatasorba. Sze
rencsére a nyári szünetet alapo
san ki tudtuk használni. Augusz
tusban heti három edzéssel sike
rü l t egy a r á n y l a g ü t ő k é p e s 
együttest összehozni. Ebben az 
időszakban kap ták meg a fiúk 

azt az edzésmennyiséget , amely
ből „él tek" akkor is, amikor már 
f e l é r e , ső t 
h a r m a d á r a 
csökkent az 
e d z é s l á t o 
gatot tság. 

Ha a táb
lázatot néz
z ü k , akkor 
e l é g e d e t t 
nek kell len
nem a harmadik hellyel, hiszen 
csak a két magasabb osztálybeli 
csapat végzett e lőt tünk. Ezt re
álisnak is tartom, hiszen mind
két csapat többe t és magasabb 
szinten tud dolgozni, mint a mi
énk. Mégis úgy érzem, hogy 3-4 
pont ta l t ö b b e t s z e r e z h e t t ü n k 
volna, ha a fiúk egy kicsit ru t i 
nosabbak. Volt ezen kívül más 

oka is annak, hogy nem mindig 
sikerült, amit elterveztünk. Gon
dolok i t t például az egyik legte
h e t s é g e s e b b j á t é k o s u n k , Ver-
rasztó Bálint sajnálatos súlyos 
sérülésére, no meg a bajnokság 
vége felé az „A" csapatba is ke
rült fel meghatározó já tékos tő
lünk, akit nem nagyon tudtunk 
pótolni . 

Minden t összeve tve azt h i 
szem, nem érhet i szemrehányás 
a csapatot. Ha ezt az e redményt 
tavasszal tartani tudjuk, e lége
dett leszek a fiúkkal. Egyénen
ként nem nagyon szere tnék ér
t é k e l n i , de azt mondha tom, 
hogy 90 százalékban hozták azt, 
amit tudnak. Talán csak 2-3 em
berrel volt kisebb-nagyobb gon
dom, de ezeket is sikerült meg
oldanunk. 

A legtöbbet szerepelt já téko
sok: Bera Gábor , Lampér t Ba

lázs , Sali Á k o s , Pá l Gergely, 
Csói Gábor , Horvá th István, Né
m e t h Józse f , B ú z á s B a l á z s , 
Jankovics Balázs, Szomorkovics 
Balázs, Cirók Norbert. Játszot
tak még: Verrasztó Bálint, Sár
köz i T i b o r , Kiss T i b o r , Kiss 
Gyula, Vánkos Tamás , O r b á n 
György, Hajba Balázs , Bál in t 
G á b o r , D á k a i G á b o r , S z a b ó 
Gábor , Simon Péter . 

A csapat a következő eredmé
nyeket ér te el: 
Hévíz-CVSE-Antók 0:10 
Bük-CVSE-Antók 6:3 
CVSE-An tók -ZTE 0:1 
C V S E - A n t ó k - M O T I M 3:2 
Sárvár-CVSE-Antók 2:3 
CVSE-Antók-MATÁV S. 0:3 
Szentg.-CVSE-Antók 0:4 
CVSE-Antók-Hévíz 7:1 
CVSE-Antók-Bük 11:0 
ZTE-CVSE-Antók 5:0 

Sikerek a Góliát Kupán 
A Celldömölki VSE-ben 6 évvel ezelőt t 

kezdtek el rendszeresen foglalkozni a legki
sebbekkel, hogy széles körben biztosítsák a 
labdarúgó utánpót lást . Az Eötvös iskolára 
épített csapatok sorozatban értek el értékes 
helyezéseket a különböző tornákon. Legutóbb 
Szombathelyen léptek pályára a Pfaf-Góliát 
McDonald's Kupa teremtornán, és Szemenyei 
Károly 1-2. osztályos csapata 12 csapatból a 
rendkívül értékes 2. helyet szerezte meg. A 3¬
4. Osztályosok még ennél is szebb sikert ér
tek el, ők elnyerték a kupát a 15 csapatos me
zőnyben. A győztes csapat tagjai: Baranyai 
Bálint, Farkas József, Gó'cze Gergó', Magyar 
László, Molnár Zoltán, Molnár Ádám, Nagy 
Ádám, Kazári Ákos, Kovács László, Rózsás 
Márton, Rosta Balázs, Sebestyén Balázs és 
Szemenyei Ádám. Edzőjük: Kazári József. A 
csapat tagjai közül Gó'cze Gergó' elnyerte a 
torna legjobb kapusa címet is. - vl -

Labdarúgás 
Körzeti 

1. Izsákfa 11 
2. Szergény 11 
3. N.keresztúr 11 
4. Káld 11 
5. H.pereszteg 11 
6. R.sömjén 
7. Boba 
8. Nemeskocs 
9. Alsóság 

10. Csénye 
11. Hegyhát 
12. Csönge 
13. Egyh.hetye 

bajnokság 
8 2 1 40:15 26 
6 3 2 19:15 21 
6 2 3 29:29 20 
6 1 4 23:17 19 
6 - 5 29:18 18 
5 1 5 21:22 16 
4 3 4 24:18 15 
5 - 6 22:19 15 
4 2 5 14:12 14 
4 3 5 22:32 12 
2 1 8 16:36 7 
1 2 8 18:44 5 
- visszalépett -

ASZTALITENISZ 
XII I I . FÉRFI BARXA-CSOPORT 
1. CVSE-MÁVÉPCELL 9 9 0 0 
2. Dombóvári VMSE 9 7 1 1 
3. Pénzügyőr SE I I . 9 6 0 3 
4. Veszprémi Orgona Jutás 9 4 2 3 
5. Fejérvíz SK 9 4 1 4 
6. Büki T K 9 4 0 5 
7. Dunaújvárosi Linde I I . 9 3 0 6 
8. JPTE DSE-PEAC I I . 9 3 0 6 
9. Kanizsai Sörgyár SE 9 2 0 7 

10. Ajkai Bányász SK 9 1 0 8 

XB I I I . KHERLLXO-CSOPORT 
18 1. Győri Széchenyi FSC 10 10 0 0 20 

15 2. Zalaegerszeg 10 8 0 2 16 

12 3. Soproni VSE 10 7 1 2 15 

10 
Q 

4. CVSE-MÁVÉPCELL I I . 10 5 2 3 12 10 
Q 5. Szombathelyi A K I I . 10 6 0 4 12 
y 
o 

6. Győri Vertikál 10 5 0 5 10 
ö 7. Mosonmagyaróvár LO 4 1 5 9 
6 8. Herend 10 3 0 7 6 
6 9. Szhelyi V Í Z É P T E K 10 3 0 7 3 
4 10. Pápa Rózsé 10 1 0 9 2 
2 11. Győri Elektromos 10 1 0 9 2 

KÉZILABDA 
Mi II. FÉRFI I I I \O I I FSZAK-XVIGATI (SOPOHT 

1. Balatonalmádi KC 11 11 0 0 375-276 22 
2. Győri Mischek 1 1 8 1 2 292-245 17 
3. Alsóó'rsi SE 11 7 1 3 309-261 15 
4. Tatai Honvéd AC 11 7 1 3 316-277 15 
5. Szentgotthárdi KK 11 7 0 4 298-287 14 
6. Ősi Black Bull KC 11 6 0 5 324-326 12 
7. FOTEX I I . 1 1 5 0 5 260-231 11 
8. CVSE-CELL. 1 ! 4 1 6 262-275 9 
9. Győri FSC 1 1 4 1 7 266-280 8 

10. Fűzfői AK 11 3 1 7 267-292 7 
11. Bicskei TC 11 1 010 208-302 2 
12. Szfv. MÁV Előre 11 li 011 199-324 0 

Ml I I . FÉRFI IFJÚSÁGI FSZAIi ATH.VTI CSOPORT 

1. FOTEX KC II . 10 10 0 0 356-120 20 
2. CVSE-CELL L0 9 0 1 304-172 IS 
3. Gyón Mischek II) 8 0 2 306-203 16 
4. Tatai Honvéd AC to 7 0 3 326-220 14 
5. Alsóőrsi SE II) 6 0 4 280-249 12 
6. Balatonalmádi KC II) 5 0 5 263-223 11) 
7. Szentgotthárdi KK 10 4 0 6 291-251 8 
8. Fűzfői AK 10 2 1 7 148-298 5 
9. Bicskei TC 10 1 1 8 153-359 3 

10. Szfv. MÁV Előre 10 1 0 9 131-290 2 
11. Ősi Black BullKC 1(1 1 0 9 195-368 2 

Mtll .MH FFLYOTTÍ 

1. Tatai Honvéd AC 
2. FKC Hegykő 
3. Sárszentmihályi KC 
4. Komáromi AC 
5. Dorogi AC 
6. Cell. VSE-JUB 
7. Sárvári Kinizsi 
8. Balatonal.-Kenése 
9. Szentgotthárdi KC 

10. TT BAU Budapest 
11. FOTEX KC 
12. BükiTK 

s/AK-.vn<aTi CSOPORT 
11 9 1 1 276-205 19 
11 9 1 1 253-196 19 
11 9 1 1 277-232 19 
11 7 1 3 272-228 15 
11 7 0 4 252-213 14 
11 6 0 5 240-246 12 
11 4 1 6 273-266 9 
11 3 1 7 259-273 7 
11 2 2 7 202-245 6 
11 2 0 9 194-257 4 
11 2 0 9 187-252 4 
11 2 0 9 191-263 4 

Xlt II. Xöl IIJÍ SÁGI I S / A K A l i GATI CSOPORT 

i . Dorogi AC 7 6 1 0 198-95 13 
2. FOTEX KC 7 6 1 0 178-84 13 
3. Sárvári Kinizsi 7 5 0 2 152-144 10 
4. Ceil. VSE-JUB 7 4 0 3 130-160 8 
5. BükiTK 7 3 0 4 121-141 6 
6. Szentgotthárdi KC 7 2 0 5 134-141 4 
7. Sárszentmihályi KC 6 0 0 5 97-171 0 
8. Balatonal.-Kenése 6 0 0 6 51-125 0 

- tim -
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A labdarúgók továbbra is amatőrök Celldömölkön 

Jubileumi ajándék les« a« XIí I. 
Antók Zoltánt kértük arra, hogy tájékoztassa a közvéleményt a Futball 
Kft.-ról és a labdarúgócsapat terveiről, helyzetéről. A kérdezett el
mondta, hogy még a taggyűlés utáni órában sor került az egyesület és 
Antók Zoltán között arra a jogi aktusra, amelynek következtében a 
gazdasági társulás létrejött. 

Mit is jelent a kft. megalakulá
sa? Egyrészt azt, hogy 2000. janu
ár l-jétől a felnőtt csapat műkö
dési költségei a nagyobb tulajdo
ni joggal rendelkező tulajdonost 
terhelik. Másrészt azt, hogy a sze
mélyi kiadásokat a továbbiakban 
nem a nyomda, hanem a kft. fize
t i . Most már jogszerűen is csak és 
egyedül Antók Zoltán felelőssé
ge érvényesül a felnó'tt csapat sor
sának alakulásában. (Antók Zol
tánt erre jogosítja fel a 95%-os tu
lajdoni hányad.) De ez nem jelenti 
azt, hogy a labdarúgók professzi
onális labdarúgókká váltak volna, 
ők továbbra is amatőrstátuszban 
maradtak. 

Sokan a t tó l tartanak, hogy 
Antók úr gondol egyet, és a lab
darúgócsapatot eladja egy másik 
egyesületnek. Igaz, hogy a tulaj
donnal a tulajdonos rendelkezik, 
de Antók Zoltán külön polgári 
szerződést hajlandó kötni arról, 
hogy a labdarúgócsapatot, történ
jen bármilyen előre nem látható 
esemény, tulajdonilag a CVSE-re 
származtatja vissza. E lmondása 
szerint a gazdasági érdeke is ezt 
kívánja. 

Megkérdeztük, mi lesz az után-

pótlás sor
sa. Nos, az 
u t á n p ó t 
lás-nevelés 
é s verse
n y e z t e t é s 
továbbra a 
CVSE fel
adata lesz, 
a l é t e s í t 
mény mű
ködtetésével együtt. A labdarúgás 
szervezeti felépítése egy az egy
ben meg fog egyezni a Szombat
helyi Haladás modelljével. A fel
nó'tt csapatról a Futball Ki t . , az 
utánpót lás csapatairól az anya
egyesület, a CVSE köteles gon
doskodni. 

A továbbiakban a labdarúgó
csapat céljairól kérdeztük Antók 
Zoltánt. Elmondta, hogy a köve
telmény a jelenlegi bajnokságra 
nem változik, egyértelműen az 1¬
5. hely megszerzése a cél. A je
lenleg érvényben lévő M L S Z ver
senykiírás alapján az NB I I . 1-5. 
helyezettjei osztályozó nélkül jut
nak fel a felállítandó kétcsopor
tos NB I . valamelyikébe, azaz a 
legmagasabb magyar amató'rbaj-
n o k s á g b a . A r r a pedig e m l é k 

szünk, hogy Antók úr a kezdet 
kezdetén elhatározta: Celldömölk 
labdarúgását a legmagasabb ama-
tó'rbajnokságba vezényli. így az
tán nem bízza ennek alakulását a 
véletlenre. A cél megvalósulása 
é rdekében sze rződ te t t e Pintér 
Attilát edzőnek, ezért igazolta le 
a csapathoz a téli szünetben Kiss 
Miklóst, Csernák Józsefet, Ko
vács Krisztiánt és Mikler Lajost. 
A négy j á t é k o s közül Kovács 
Krisztiánon január 17-én Berkes 

• dr. a sportkórházban térdszalag 
pótlásos műtétet hajtott végre. így 
rá csak május körül számíthat a 
szakvezető, de örülhetünk, hogy 
a Haladás és egyéb más csapatok 
ajánlata mellett, a celli csapatét 
fogadta el a kitűnő támadójáté
kos. 

Megkérdeztük azt is, hogy me
lyik pályán lesz az első tavaszi ha
zai mérkőzés. Az új pályát a kivi
telező szerint csak májusban le
het birtokba venni. Addigra az 
előírásoknak megfelelően a játék
teret és a nézőteret elválasztják, 
felszerelik a kapukat, labdafogó
kat és egyéb t a r tozékoka t . Az 
északi oldalra ideiglenesen 800 
személyt befogadó ülőhelyes hor
dozható lelátót telepítenek. Azon 
lesznek, hogy a pálya birtokba 
vételére a szurkolóknak is kultu
rált körülményeket teremtsenek, 
hogy még többen és még lelkeseb

ben buzdíthassák a CVSE-Antók 
FC labdarúgócsapatát. 

Két csapat, a Paks és a Szent
got thárd további szereplésével 
kapcsolatosan elmondta Antók 
Zoltán, hogy az MLSZ hivatalo
san még nem jelentette be egyik 
csapat megszűnésé t sem. Igaz, 
Paksról és Szen tgo t thá rd ró l is 
olyan hírek érkeztek, hogy a ta
vaszi rajtnál nem lesznek már je
len a csapatok. Mindenesetre 
Cellben nem örülnek a két csapat 
visszalépésének, mert ha ez igaz, 
akkor csak öt alkalommal láthat
ják a nézők idehaza bajnoki mér
kőzésen a kedvenceket. 

Kiszámoltuk, hogy amennyiben 
csak a Paks lép vissza, akkor a 
CVSE-Antók FC a 4. helyről, ha 
mindkét csapat visszalép, akkor 
pedig az 5. helyről folytatja a ta
vaszi pontszerzést. - t im -

Paks visszalépése esetében: 
1. Hévíz 
2. Veszprém 
3. Dorog 
4. Celld. 
5. Bük 

14 8 5 1 20- 8 29 
14 6 7 1 20-10 25 
14 7 4 3 24-17 25 
14 7 4 3 18-12 25 
14 7 3 4 23-14 24 

Paks és Szentgotthárd 
visszalépése esetében: 

l Hévíz 
2. MOTIM 
3. Veszprém 
4. Dorog 
5. Celld. 

13 8 4 
13 5 7 
13 5 7 
13 6 4 
13 6 4 

1 20- 8 28 
19-10 22 
17- 8 22 
22-17 22 
17-12 22 

A legfrissebb sporthírek 
A „csábító" Nagykanizsa 

Múlt heti számunkban hírt adtunk arról, 
hogy a CVSE-Antók FC-hez igazolt Mikler 
Lajos, a Dunaferr volt hátvédje, aki a Szeged 
LC PNB-s csapatától érkezett Celldömölkre. 
A játékos el is utazott a csapattal a marcali 
edzőtáborba, ott azonban mindössze egy(!) 
napot edzett. Szintén Marcaliban edzőtábo
rozón ugyanis a Nagykanizsa csapata, aki le
csapott a hátvédre. Mikler tehát Kanizsán foly
tatja, a CVSE-Antók FC-nek pedig továbbra 
sincs PNB-s játékosa. 

Az edzó'táborban történt 
Január 22-én a marcali edzőtáborban leját

szotta első felkészülési mérkőzését a CVSE-
Antók FC labdarúgócsapata. Az ellenfél a ven

déglátó Marcali csapata volt. A celli fiúk Bo
dor 2 és Hegyi góljaival magabiztosan győztek. 
A mérkőzés végeredménye: CVSE-Antók F C -
Marcali 3:0 Azóta január 25-én a Nagyberki 
ellen lépett pályára felkészülési mérkőzésen a 
CVSE-Antók FC labdarúgócsapata. Az ered
mény lapzártáig nem érkezett meg. V. V. 

Alsóságon rúgták a labdát 
Január 23-án Alsóságon a Sportcsarnokban 

immár negyedik alkalommal kergette a lab
dát a Farsang Kupa elnevezésű teremlabda
rúgó torna mezőnye. A nevezett 12 csapat já
tékosai 2x14 perces mérkőzéseken döntötték 
el a kupa sorsát. A 4. Farsang Kupa végered
ménye: 1. Tétova - Ság-Trans (játékos-edző 
Berki László). 2. Mersevát (csapatkapitány 

Varga László). 3. Phanathinaikosz (csapatka
pitány Dénes Ákos). 

Asztalitenisz 
CVSE-MÁVÉPCELL - Dombóvári VMSE 

13:5. Celldömölk, NB Il-es férfimérkőzés. A 
csoport első és második helyezettjének talál
kozóján a hazaiak a két páros megnyerése után 
jó já tékkal , biztosan fektet ték két vállra a 
dombóváriakat. Győztek: Felleg Gábor (4), 
Vimi Roland (3), Telek Attila (2), Ölbei Péter 
(2), a Vimi-Ölbei és a Felleg-Telek páros. 

Zalaegerszeg - CVSE-MÁVÉPCELL I I . 
10:8. Zalaegerszeg, NB III-as férfi mérkőzés. 
A celli csapatnak volt esélye akár a győzelem
re is a második helyezett Zalaegerszeg ottho
nában, de a végjátékban nem tudtak eléggé 
összpontosítani. Győztek: Máthé Gyula (3), 
Tamás László (2), Balázs Gyula (1), a Máthé-
Tamás és a Balázs-Szabó páros. - vl -
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